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DRUÆBENE SPREMEMBE IN
SLOVENSKI KATOLI»ANI

Delo Urada za Slovence po svetu

DR. JANEZ JUHANT

Leto, ki se zaËenja, napoveduje za vse dræavljane in tudi

za katoliËane v Sloveniji kar nekaj sprememb, ki bodo vedno

bolj odloËilno vplivale na njihovo æivljenje in delo.

Nove πkofije in novi πkofje napovedujejo pastoralno-

organizacijsko ureditev æivljenja Cerkve na Slovenskem in

njeno boljπe prilagajanje potrebam katoliËanov v samostojni

dræavi. Upajmo le, da tem procesom ne bodo postavljali

preveË ovir tisti, ki imajo bolj radi le sebe kakor pa blagor

duπ.
©e vedno so teæave z denacionalizacijo, vendar si nova

oblast prizadeva, da bi to dokonËno uredila. Prav tako lahko

upamo na normalizacijo drugih stvari, ki bremenijo odnos

Cerkve in dræave. NeuËakanost nekaterih in agresivnost

drugih bi bilo zdaj dobro usmeriti v veËje prizadevanje sluæbe

ljudem, za kar sta poklicani tako dræava kot Cerkev. »lanom

Cerkve je v tem smislu naloæil Drugi vatikanski cerkveni zbor

— kar nikoli ne poudarjamo dovolj — , da naj bo ,,Veselje

in upanje, æalost in tesnoba danaπnjih ljudi, posebno ubogih

in vseh kakorkoli trpeËih, hkrati tudi veselje in upanje, æalost

in tesnoba Kristusovih uËencev.”

Hvalevredno je, da se je Cerkev opredelila za to, da javno

objavi stanje glede svoje ga premoæenja. S tem bo Cerkev

postala tudi pomemben druæbeno-ekonomski dejavnik. Seve-

da to ne bo prepriËalo tistih, ki bi Cerkev radi πe vedno videli

v zakristiji. Dobro je, da na te πtevilke gledamo tudi v luËi

cerkvenih dejavnosti, se pravi, da se vse delo Cerkve bolj

profesionalizira in tako pastoralno in katehetsko delo postane

vedno bolj naËrtno in ciljno usmerjeno, predvsem k mladim.

Vedno veË imamo πolanih teologov, vpraπanje pa je, koliko jih

pastoralni delavci znajo in hoËejo vkljuËiti v delovanje Cerkve.

Za osveπËanje bi lahko bolje poskrbeli tudi cerkveni mediji.

Kar zadeva premoæenje se moramo zavedati, da je to v

glavnem ,,dar uboge vdove” in ni vseeno, kako se ravna z

njim. Namenjeno je bilo za verske potrebe. VraËanje pre-

moæenja pomeni tudi zmanjπevanje bremen vernikom danes,

saj so to storili zanje æe njihovi predniki. To terja tudi ustrezno

skrb vseh odgovornih za cerkveno premoæenje. »udno

izpade, Ëe si je npr. duhovnik prizadeval za vrnitev pre-

moæenja, naslednik, ki mu je glede tega vseeno pa to prepusti

svetnim ustanovam. Duhovniki smo tudi prvi poklicani, da

tudi sami s svojim zgledom ostale vernike spodbujamo k

dobrodelnosti. Vsakdo ima nekaj in lahko od svojega daje

drugim. Skromnost ni v tem, da ne vzamemo plaËila za svoje

delo, paË pa da smo pripravljeni to deliti s potrebnimi. Skoraj

neverjetno se sliπi, da je kar cela dekanija duhovnikov

sklenila, da ne odobrijo nabirke za cerkev na Viru. Treba je

urediti vse nejasnosti ali eventualne nepravilnosti glede

solidarnosti v Cerkvi, vendar brez solidarnosti tudi ni Cerkve,

odloËilno besedo imajo tu ravno duhovniki. Treba se bo uËiti,

da smo vsi upravljavci boæjega, ne pa absolutni gospodarji.

Sluæenje je osnova evangelija, ki jo je potrdil tudi koncil. Zato

je nerazumljivo in nesprejemljivo, da bi nekdo na raËun

cerkve zasluæi bajne vsote, medtem ko drugi komaj krpajo

luknje.

Angela Vode nam je v Skritem spominu zapustila edinst-

veno priËevanje æene, ki je æivela ideale komunizma in delala

za bolj Ëloveπko druæbo. Komunisti so jo izkoristili in

pretresljiva je njena obsodba slovenskih komunistiËnih velja-

kov in njihovih laænih, prevarantskih in za narod pogubnih

obljub in strasti, ker jim je πlo pri vsem samo za oblast in

privilegije. Vodetova trezno in nepristransko piπe tudi o

Ëloveπkih slabostih. Govori o prilagodljivosti, podkupljivosti in

nenaËelnosti Ëloveka. Ob branju knjige Ëloveka postane skoraj

strah in navda ga slaba volja, Ëeπ, ali je to sploh mogoËe.

Toda, Ëe smo poπteni je res tako: Teæko se dokopljemo do

Ëloveπkosti, odkritosti in zvestobe resnici. Zato Vodetova

govori tudi o stranpoteh kristjanov pred vojno med vojno in

revolucijo in v Ëasu komunizma. Ugotavlja, da se Ëlovek

komaj lahko zanese na Ëloveka. Zato toliko bolj preseneËa, da

se je cerkveni dostojanstvenik na posvetu o religijah pri

predsedniku dræave izrazil o nekdanjem zasliπevalcu duhovni-

kov Roterju, da naj bi v 80tih letih pripomogel k pozitivnemu

vrednotenju religije v slovenski druæbi. Spomini Angele Vode

so Slovencem in tudi katoliËanom ogledalo, v katerem se

lahko ogledamo kaj smo in morda z veËjo zavzetostjo za

resnico, pravico in poπtenost usmerjamo svojo prihodnost.

=Vlada je podala odgovor na
vpraπanje poslanca LDS Davorina
TerËona v zvezi z delovanjem vlad-
nega urada za Slovence v zamejstvu
in po svetu. V njem je zapisala, da so
izloËitev omenjenega urada iz minis-
trstva za zunanje nadeve novembra
2004 pozdravile vse osrednje organi-
zacije Slovencev v zamejstvu, o uËin-
kih, ki jih je prinesel nov institucio-
nalni okvir urada, pa po navedbah
vlade po samo enem letu πe ni mo-
goËe soditi, so sporoËili iz urada
vlade za informiranje.

Glede novega vodstva urada za
Slovence v zamejstvu in po svetu
vlada odgovarja, da je bil na podlagi
sprejetja odstopa dræavnega sekretar-
ja Franca PukπiËa 24. novembra lani
izdan sklep o njegovi razreπitvi, iste-
ga dne pa je bil imenovan tudi novi
dræavni sekretar Zorko Pelikan. S tem
so bile po navedbah vlade vzpostav-
ljene okoliπËine za nemoteno in pol-
no sodelovanje urada s krovnimi
organizacijami Slovencev v za-
mejstvu.

Nova institucionalna ureditev so-
delovanja Slovenije s Slovenci zunaj
njenih meja je bila doloËena s spre-
membo Zakona o dræavni upravi no-
vembra 2004. Posledica omenjene
zakonske spremembe je bila izloËitev
urada iz MZZ in vzpostavitev urada

kot samostojne vladne sluæbe, veza-
ne neposredno na predsednika vlade.

IZJAVE ZORKA PELIKANA

,,V zadnjih tednih je priπlo na
avstrijskem Koroπkem do sprememb
na politiËni ravni, tako da sem opti-
mist in priËakujem, da se bodo zgo-
dile tudi doloËene pozitivne spre-
membe v zvezi s postavitvijo dvoje-
ziËnih krajevnih napisov,” je v po-
govoru za Odmeve TV Slovenija po-
vedal dræavni sekretar za Slovence v
zamejstvu in po svetu Zorko Pelikan
in dodal, da se bo v naslednjih
tednih pokazalo, katere bodo te spre-
membe.

Pelikan se sicer strinja z nedavno
izjavo zunanjega ministra Dimitrija
Rupla, da so dvojeziËni krajevni na-
pisi avstrijska notranjepolitiËna zade-
va in da jih Slovenija ne more pos-
tavljati.

S trditvijo, da Slovenija v tem
trenutku ne naËrtuje kakπne konkret-
ne akcije pomoËi Slovencem na av-
strijskem Koroπkem, pa se Pelikan ni
mogel strinjati. ,,Ne morem reËi, da
ni nobene pomoËi. Slovenija v svojih
stikih z Avstrijo ves Ëas opozarja na
odprta nereπena vpraπanja glede po-
loæaja slovenske narodne skupnosti.
PomoË slovenske dræave je bila pri-

sotna, in tudi kot rezultat tega slo-
venskega pritiska so opazne pozitiv-
ne spremembe v Avstriji,” je pove-
dal dræavni sekretar.

,,Zgodba o teh napisih je stara
pribliæno 40 let in je zelo resen
zalogaj, kjer je potrebno poiskati
neke politiËno sprejemljive reπitve.
Eno je odloËitev avstrijskega ustav-
nega sodiπËa, drugo pa je potem to
uresniËiti v praksi,” pravi Pelikan, ki
meni, da prihaja do sprememb v
politiËni volji za namestitev novih
napisov.

Po Pelikanovih besedah bo sode-
lovanje med njegovim uradom in
zunanjim ministrstvom boljπe kot v
Ëasu njegovega predhodnika Franca
PukπiËa. Pelikan, ki tudi sam prihaja
z MZZ, je prepriËan, da brez ka-
kovostnega sodelovanja med
inπtitucijama ni moË dosegati dobrih
rezultatov.

Glede zakona o odnosih Slove-
nije s Slovenci zunaj njenih meja
priËakuje, da bodo glavnino parla-
mentarnih pripomb udejanjili v
okviru amandmajev. Glede zapletov
s podelitvijo koncesije za izdajanje
osrednje revije za Slovence po svetu
pa je Pelikan dejal, da je do zaple-
tov priπlo po podpisu pogodbe, ki
sedaj velja; prvo πtevilko pa gre
priËakovati sredi januarja.

VeËina vpraπanih na Koroπkem je proti postavljanju
dodatnih dvojeziËnih tabel v deæeli, je pokazala javnom-
nenjska raziskava, ki jo je za tednik Kaertner Woche
opravil raziskovalni inπtitut Gallup. Od tistih, ki so se
opredelili do vpraπanja, se jih je 56 odstotkov izreklo proti
postavljanju novih dvojeziËnih napisov, 44 odstotkov pa
jih je za, je poroËala avstrijska tiskovna agencija APA.

V raziskavi je sodelovalo 400 prebivalcev avstrijske
Koroπke. Od tega se jih je 47 odstotkov izreklo proti
dodatnim dvojeziËnim napisom na Koroπkem, 37 odstot-
kov jih je bilo za, 16 odstotkov pa se jih ni æelelo
opredeliti, πe navaja APA.

V skladu s tem predlogom bi dvojeziËne krajevne
table postavili v obËinah z 10-odstotnim deleæem slo-
venskega prebivalstva in tam samo v tistih krajih, ki
imajo vsaj 15 odstotkov opredeljenih Slovencev.

Æupani desetih obËin so sicer æe zavrnili Haiderjeve
predloge o reπitvi dvojeziËnega vpraπanja, poroËa APA.
Vpraπanja dvojeziËnih krajevnih napisov ne bi smeli
povezovati z ostalimi vpraπanji zaπËite slovenske
manjπine, kot sta na primer kulturno delovanje ali pa
πolstvo, so sklenili æupani na internem sreËanju.

Na kanclerjevem uradu na Dunaju je bilo novo
sreËanje o vpraπanju dvojeziËnih krajevnih napisov na
avstrijskem Koroπkem, na katerih so na povabilo avstrij-
skega kanclerja Wolfganga Schuessla sodelovali æupani
12 juænokoroπkih obËin.

Kot je v pogovoru za slovenski spored avstrijske
dræavne radiotelevizije ORF dejal vodja poslanske skupi-
ne ljudske stranke (OeVP) v koroπkem deæelnem zboru
Raimund Grilc so posamezna staliπËa ,,preveË oddalje-
na”. Po oceni OeVP bi bilo najbolj smiselno uveljaviti t.i.
kompromisni predlog, za katerega so se lani dogovorili

Zveza slovenskih organizacij (ZSO), Skupnost koroπkih
Slovencev in Slovenk (SKS) ter koroπki Heimatdienst
(KHD). Po tem predlogu bi do leta 2010 dvojeziËne
krajevne table postavili v 158 krajih.

Koroπki deæelni glavar Haider je v Kleine Zeitung
dejal, da bo do poletja odloËeno, ,,ali bo reπitev ali pa
sploh ne bo sprememb”. Kot deæelni glavar bo storil vse,
da tudi ob morebitni drugaËni vladi na Dunaju ,,za
koroπko prebivalstvo ne bo neprijetnih preseneËenj”.
Najbolj primerna pot za ureditev vpraπanja dvojeziËnih
krajevnih napisov bi za Haiderja sicer bila izvedba
,,tajnega ugotavljanja maternega jezika”.

Avstrijski predsednik Heinz Fischer se je izrekel proti
referendumu o reπitvi vpraπanja dvojeziËnih krajevnih
tabel na avstrijskem Koroπkem, za katerega se zavzema
deæelni glavar avstrijske Koroπke Joerg Haider. ,,PrepriËan
sem, da se o odloËitvi ustavnega sodiπËa ne moremo
odloËati na nikakrπnem referendumu ali plebiscitu,” je
povedal Fischer.

Fischer podobno kot avstrijski kancler Wolfgang
Schuessel ocenjuje, da veËina ne sme in ne more odloËati
o v Avstrijski dræavni pogodbi zasidranih manjπinskih
pravicah. ,,Zato moramo poiskati boljπo reπitev, kot je
glasovanje o odloËitvi ustavnega sodiπËa glede
manjπinskih pravic. To ni pot v prihodnost,” je po pisanju
dnevnika prepriËan predsednik.

Najnovejπim napetostim in sporom navkljub je Fischer
πe vedno optimistiËen in meni, da ,,bodo prizadevanja za
razumno reπitev na koncu prinesla uspeh”. Navsezadnje
se bo vendarle uveljavilo miπljenje, ,,da je tudi za
avstrijsko Koroπko in prav za njo dobro, Ëe ta problem
pripeljemo do razumne reπitve,” je prepriËan avstrijski
predsednik.

DvojeziËni napisi na Koroπkem
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IZ ÆIVLJENJA V ARGENTINI
TONE MIZERIT

SMO (©E) EN NAROD?

Izredne sposobnosti —
usmerjene v hudo. Tako bi
lahko ocenili delovanje
skupine, ki je oropala banË-
no podruænico v San Isidru
in za nekaj dni zavzela
prve strani vsega Ëasopisja.
Na nek naËin bi isto oceno
lahko pripisali mnogim sku-
pinam, ki delujejo v politiki
in sploh v javnem æivljenju.
V tej luËi je tudi laæje raz-
loæiti zakaj tako bogata
dræava, kot je Argentina,
nenehno pada v globoke
krize in se ne more izmotati
iz teæav.

Vsi na levi a ne skupaj.
Latinska Amerika cikliËno
niha med levico in desnico.
Sedaj je na vrsti levica. Z
zmago gospe Bachelet v
tekmi za predsedniπtvo Ëil-
ske dræave je ves juæni kot
kontinenta v levih rokah. A
to πe ne pomeni enotnosti,
sodelovanja in istih ciljev.
Razmerje je sedaj bolj
teæavno kot pred Ëasom, ko
so bile ideoloπke barve raz-
liËne. Najbolj znaËilna sta
primera Bolivije in Urugva-
ja. Izvoljeni bolivijski
predsednik Evo Morales, ki
bo nastopil v prihodnjih
dneh, se je vidno oddaljil
od sedanje argentinske vla-
de in se po maratonskem
potovanju po svetu le za
πtiri ure ustavil v Buenos
Airesu. Æe v prejπnji πtevilki
smo razloæili problem pli-
na, katerega cena presega
ideoloπko solidarnost in
neti ogenj v medsebojnih
odnosih.

Vse nas druæi ... samo
nogomet nas loËi, je æe
obrabljena fraza, ki ocenju-
je razmerje med Argentino
in Urugvajem. A temu ni
popolnoma tako. LeviËarski
predsednik Tabaré Váz-
quez, ki je v teku volilne
kampanje prejel jasno pod-
poro iz Argentine, pa tudi
iz Brazila, sedaj ljubimka z
Washingtonom. Ideja, da
bo Mercosur v rokah levice
bolj povezan in uspeπen je
padla v vodo. Ves pretekli
teden so razne izjave, kom-
entarji, napovedi in zani-
kanja kazala, da se Urugvaj
bliæa podpisu dogovora z
ZDA, po katerem bi se med
obema dræavama vzposta-
vilo razmerje svobodnega
trgovanja. Dejstvo pa je, da
je sosednja dræava pol-
nopraven Ëlan Mercosurja
in kot tak ne more (ne sme)
podpisovati takih pogodb.
Juænoameriπko gospodarsko
zdruæenje je tudi sklenilo,
da se bo skupaj pogajalo z
Washingtonom o vstopu v
ALCA (Zdruæenje svobod-
nega ameriπkega trga). Raz-
laga urugvajskemu zadræa-
nju bi lahko bila, da se ta
dræava (kot tudi Paragvaj)
Ëuti drugorazredni Ëlan
zdruæenja in s takim posto-
panjem na nek naËin pritis-
ka, da bi znotraj povezave
dosegla veËje ugodnosti.

Ovce brez pastirja .
Drug zanimiv problem, ki
se je pojavil takoj po volit-
vah, je vpraπanje duhaldiz-
ma. Ne gre samo za
poslance, ki so bili izvolje-
ni na uradni listi peronistiË-

ne stranke v provinci Bue-
nos Aires na zadnjih volit-
vah, temveË tudi za one, ki
so æe od prej bili v zborni-
ci, nekatere iz drugih pro-
vinc, za vrsto æupanov in
obËinskih svetnikov, in
sploh za strukturo stranke,
ki je bila do tedaj v Duhal-
dejevih rokah. Æe dolge
mesece pred volitvami je
pravzaprav ta skupina tava-
la brez pravega vodstva. V
zadnjem hipu je bivπi
predsednik Duhalde pose-
gel v razvoj, a bolj nesreË-
no in brez veËjega uspeha
na volitvah.

Dobili so samo πest
poslancev in pa seveda se-
natorsko mesto, ki jo je
zavzela Duhaldejeva æena
Chiche. Po tem je dejansko
bivπi predsednik izginil iz
politiËnega odra. Tudi gos-
pa Chiche ni storila nobe-
nega koraka v smeri krmila.
Potem je del teh poslancev
in nekaj æupanov nastopilo
tiho a gotovo pot v vrste
predsednika Kirchnerja. O
tem se sedaj bolj malo ve, a
trditve v vladnih vrstah, da
imajo v poslanski zbornici
æe zagotovljene glasove za
potrditev zakona o spre-
membi sveta magistrature
kaæe na premike na tem
podroËju. Federalni poslan-
ski klub, ki je bil posluπen
Duhaldeju in πteje od 30
do 35 poslancev, je tako
postal ladja brez krmila, ki
ga razni vetrovi meËejo
sem in tja, in zaenkrat ni
jasno, Ëe bo prispel v kak
varen pristan, ali jo bo raz-
klalo ob peËine.

Inflacija pritiska . Kljub
vsem naporom in pritis-
kom, ki jih izvaja vlada, se
cene ne ustavijo. Za mesec
januar v krogih gospodar-
skega ministrstva raËunajo,
da se bo inflacija sukala
okoli enega procenta. A
potem se mora ustaviti, ker
v nasprotnem primeru bodo
rasle tudi teæave. Predsed-
nik Kirchner se je osebno
zavzel za to vpraπanje in je
dosegel æe kaj nekaj sekto-
rialnih sporazumov. Med
temi je vaæen dogovor s
podjetniki mleËne industri-
je, po kateremu so sklenili
da v principu obdræijo se-
danje cene za dobo enega
leta. Pogajanja teËejo tudi z
lastniki supermarketov, ki
predvidevajo zmrznjenje
cen za πest mesecev. Po-
sebno vpraπanje pa je
podroËje mesa. »eprav so
namreË cene v klavnicah
zadnje dni popustile, se ni
zgodilo isto v mesnicah.
Cena mesu ni padla kot bi
morala in doslej se je izka-
zalo, da tukaj vlada nima
moËi. Sicer v principu vlad-
na strategija glede cen na-
preduje, obstaja pa resen
dvom, Ëe bodo podjetniki
dogovore spoπtovali, ali Ëe
ne bo kak træni pritisk pri-
vedel do spotikanja na tej
poti. Kontrolo naj bi nam-
reË izvajali æupani, vsak v
svojem okroæju, a za to
nimajo ne dovolj osebja, πe
manj pa stvarnih navodil in
meril, ki bi zagotovili resen
pristop k temu vpraπanju.

(Od naπega dopisnika v Sloveniji)

S gornjim naslovom so Zdruæenje
katoliπkih izobraæencev, Katoliπka
prosveta in Prosvetni dom Sodalitas
vabili na Novoletno sreËanje 7. in 8.
januarja v Tinje na Koroπkem. Na
tako izzivajoËe vpraπanje so nepos-
redno, πe bolj pa posredno skuπali
odgovoriti rojaki, ki so v stiku ali
izhajajo iz izseljenstva (Marko Fink),
zdomstva (msgr. Janez Pucelj), za-
mejstva (Sergij Pahor s Træaπkega in
Joæe Wakounig s Koroπke) ter matice
(Peter KovaËiË Perπin).

Kot prvi je nastopil Marko Fink in
orisal nastanek slovenske povojne
skupnosti in vrednote, ki so bile kvas
novega dela slovenskega telesa. Pou-
daril je: ,,Trdna vez med kulturo in
vero pomeni simbiozo, brez katere si
teæko predstavljam delovanje vsake
slovenske skupnosti v svetu. Alojz
Rebula je pred kratkim izjavil: ’Brez
vere bi bil teæe Slovenec’“. Na
vpraπanje sreËanja pa odgovori: ,,Ali
ni Slovenec, ki æivi in se razvija v
tujem okolju, daleË od matiËne do-
movine, drugaËen po znaËaju, dru-
gaËen po vsebini? Gotovo da je, ker
je v nekem smislu dræavljan sveta.
Razviti je moral strategije, kako naj se
ravna v okolju, v katerem se nahaja,
da ne bi ogrozil svoj emocionalni
svet, svoj svet vrednot, ki so poveza-
ne s slovenstvom. Tu si bom pomagal
z idejo, ki sem jo sliπal od pisatelja
Zorka SimËiËa: Ker sem ’jabolko’,
sem ’sadje’. Ker sem Slovenec, sem
Ëlovek, sem dræavljan sveta. Ta zavest
me krepi in me identificira. (...) Zaradi
te realnosti in zaradi vsega povedane-
ga nastajajo narodnostne podskupine
ali pa vsaj razliËne oblike Slovencev,
ki izhajajo iz razliËne percepcije slo-
venstva in razvoja slovenskega naro-
da in so zato potisnjene na rob naro-
dove zavesti. Pa Ëe je æe tako, ni
nujno, da je to nekaj slabega za
narod. (...) Ker smo razliËni, smo
moËnejπi! Ta kriterij se mi zdi pravi-
len in uporabljiv. Sedaj, ko imamo
slovensko dræavo, mora ta institucija
narediti vse potrebne politiËne pote-
ze, da vzpostavi dinamiËno povezavo
vseh Slovencev, ker so Slovenci po
svetu dejaven element pri usmerjanju
in vodenju poti slovenstva in morajo
imeti zastopstvo v dræavnih organih,
DZ ali DS. Taka politika bo pomenila
vsestransko bogatenje naπe dræave,
tudi gospodarsko, in pomirila bo stan-

Piranski zaliv
Kot da slovenske uredbe ni. Potem ko je slovenska vlada sprejela

uredbo o doloËitvi slovenskega ribolovnega obmoËja, je vodja Istrske
æupanije Ivan JakovËiË izjavil, da se bo njegova æupanija tudi v prihodnje
vedla, kot da uredba sploh ni bila sprejeta. To je πe ena v vrsti absurdnih
odloËitev slovenske vlade, ki je, kar se pravnega uËinka tiËe, popolnoma
niËna, je za reπki dnevnik Novi list povedal JakovËiË.

JakovËiË je ob tem hrvaπke ribiËe javno pozval, naj se na obmoËju
Piranskega zaliva vedejo, kakor da je morska meja med Hrvaπko in
Slovenijo sredinska Ërta, ter dodal, da to priËakuje tudi od vseh pristojnih
hrvaπkih dræavnih teles.

je, ki ga je povzroËila dræavljanska
vojna. PreseËi je treba razprtije, ki jih
je umetno vnaπala komunistiËna dik-
tatura skozi 45 let, prenehati s kultur-
nim bojem, zediniti se okoli nacional-
nega projekta, ki nas bo ponesel v
cvetoËi razvoj v prihodnjih desetlet-
jih, graditi Slovenijo v svetu in kvali-
tetno oblikovati slovenski kulturni
prostor. Veliko je æe bilo v 14 letih
samostojnosti storjenega, a æal, veliko
priloænosti tudi zamujenih. Storjenega
predvsem s strani Svetovnega slo-
venskega kongresa in druπtva Sloveni-
ja v svetu, ki pomenita za Slovence
po svetu zanesljivo vez z domovino.
Prizadevata si za izmenjavo profesio-
nalcev, umetniπkih skupin in πtu-
dentov, ki veliko pomenijo za posam-
eznike in njihova druπtva v tujini. Vse
kar bomo storili, da bomo dali naπim
rojakom po svetu signal, da jih
imamo resniËno za svoje in da jih
upoπtevamo, nam bo pomenilo vses-
transko obogatitev. Z veseljem priËa-
kujemo zakon, ki se sedaj pripravlja v
Dræavnem zboru o odnosu Republike
Slovenije do Slovencev izven njenih
meja, kjer bo zajeto tudi vpraπanje
repatriacije. To vpraπanje ocenjujem
kot zelo pomembno, predvsem v da-
nih okoliπËinah negativne demograf-
ske rasti v Sloveniji.”

Msgr. Janez Pucelj je predsednik
Zveze slovenskih izseljenskih duhov-
nikov v Evropi. Kot tak ima vsakdanji
stik z rojaki v zdomstvu in iz svoje
izkuπnje je bil kategoriËen v tem, da
smo narod in se kot tak obnaπamo na
tujem. Kljub vsem negotovostim, ki so
jih in jih πe imajo rojaki, ki so -
nekateri le ,,zaËasno” (,,za πtirinajst
dni”: se spomnite?...) — odπli na delo
v tujino, pa tam razvili vse æivljenje
in se sooËali z dvokulturnostjo, neja-
snostjo glede vrnitve, upokojitve in
drugih skrbi, so vedno imeli jasno v
zavesti, da pripadajo neki opredeljeni
skupnosti - slovenskemu narodu.

Sergij Pahor je znana osebnost na
Træaπkem, predsednik Druπtva sloven-
skih izobraæencev in ena izmed
,,duπ” Drage. Svojim besedam je dal
naslov Kako daleË je od Ljubljane do
Trsta po narodni poti? Zanimivo je
njegovo spoznavanje pripadnosti slo-
venskemu narodu ob koncu druge
svetovne vojne, ko je prviË bil v
Ljubljani (podoben obËutek, kot ga
lahko πe danes imajo mladi iz izsel-
jenstva, ko prviË ,,zaplavajo” v æivem
slovenskem okolju). Manj razveselju-

joËe so bile besede o obËutku, kako v
Ljubljani obravnavajo zamejce; sami
ocenjujejo, da so le ,,proraËunski pro-
blem”.

Javni koroπki delavec Joæe Wa-
kounig je vpraπanje obrnil nase: Smo
koroπki Slovenci integralni del slo-
venskega naroda? Pritrdilno si je od-
govoril, saj bodo preæiveli le v tesni
povezanosti s celotnim slovenskim
narodom, kjer koli æivi, diha, deluje
in snuje po svetu, predvsem v krepki,
æivi povezanosti s slovenskim naro-
dom, ki æivi v Republiki Sloveniji.
Zanimiv je bil spomin na besede prof.
Erwina Ringla na nekem predavanju:
,,Ali veste, kaj je najbolj oËitno in
edino zunanje razpoznavno znamen-
je za to, da ste Slovenci? To je vaπ
jezik, to je vaπa slovenπËina. Ko ne
boste veË govorili slovensko, boste
nehali biti Slovenci.”

Peter KovaËiË-Perπin pa je svoje
besede zakljuËil s citiranjem Ivana
Cankarja, Ëeπ da æe dolgo napovedu-
jejo bankrot slovenske kulture, a ni
potrebno zapasti maloduπju, kajti ,,ta
burka je stara æe tisoË let”.

Nekateri imenujejo Novoletno
sreËanje kot ,,koroπka Draga”. Po πte-
vilu posluπalcev bi teæko mogli kaj
takega reËi, lahko pa po obisku oseb-
nosti, ki so obogatili diskusijo po
govorih.

SreËanje je vodil in povezoval
mag. Vinko Oπlak. Tudi njegova uv-
odna misel je izzivalna: ,,O vsem tem
pa nam velja premiπljati v kljuËu in
luËi Svetega pisma, ki govori o naro-
du v smislu izvoljenosti: v stari zavezi
o Izraelu, iz katerega prihaja
odreπenje — v novi zavezi, posredno,
o ’narodu’ tistih, ki jih je izvolil
Kristus, o za Kristusa pridobljenem
ljudstvu. V Tomaæevi filozofiji in v
pojmovanju srednjeveπke Cerkve vel-
ja narod kot sinonim za pogane ’cont-
ra gentiles’. Kristjan kot svoboden
Ëlovek namreË v resnici sme pripadati
samo Kristusu — podlaga vsake na-
rodne zavesti pa je pripadnost in
gojenje zavesti in obËutju te pripad-
nosti. Kristjan Ëasti samo Boga —
narodna zavest pa Ëasti kolektiv z
nekaterimi skupnimi znaËilnostmi, ki
mu pravi ’narod’ ... Ali to pomeni, da
v kljuËu krπËanstva ’dobre narodnosti’
in ’dobre narodne zavesti’ sploh ne
more biti?”

GB

Rupel: Slovenija bo »rni
gori pomagala

Slovenija bo »rni gori dala na razpolago
vse znanje o pribliæevanju evropskim inte-
gracijam, na ravni dvostranskih odnosov pa
bo poskuπala vplivati na πe izdatnejπe
gospodarsko sodelovanje, ki je æe sicer
dobro, je po sreËanju s Ërnogorskim zunan-
jim ministrom Miodragom VlahoviËem v
Ljubljani povedal vodja slovenske diploma-
cije Dimitrij Rupel.

Ministra sta ob delovnem obisku Vla-
hoviËa v Sloveniji govorila o razmerah v
regiji, predvsem pa o prihodnosti »rne
gore, tako o njenem pribliæevanju Evropski
uniji kot tudi o referendumu o dræavnem
statusu, ki ga oblasti v Podgorici naËrtujejo
za letoπnjo pomlad.

Kot je ob tem povedal VlahoviË, si »rna
gora ta proces æeli izpeljati na odprt, korek-
ten in miren naËin. Poudaril je πe, da se
oblasti v »rni gori ne bi odloËile za referen-
dum, Ëe ne bi bile prepriËane v pozitiven
izid, o njem pa so se sicer pripravljene
pogovarjati z opozicijo. Pravila referendu-
ma pa so jasna, je πe dejal in poudaril, da
kar je dobro za EU, je dobro tudi za »rno
goro. Kot je glede referenduma dejal Rupel,
bo Slovenija spoπtovala vsak rezultat, do
katerega bo priπlo na demokratiËen naËin.

prav, da stranke pozabijo sicerπnja
nasprotja. ,,Sedite skupaj in
poizkuπajte najti reπitev. PrepriËan
sem, da zmorete dovolj modrosti in
politiËne moËi za dogovor,” je za-
pisal Drnovπek in dodal, da bo
Slovenija s tem postala bolj zrela in
verodostojna dræava.

,,V kratkem bo minilo sedem
let, odkar je ustavno sodiπËe od-
loËilo, da je potrebno odpraviti
krivico, ki se je zgodila tako ime-
novanim izbrisanim prebivalcem
Slovenije v februarju 1992,” je πe
spomnil predsednik.

Ustavni zakon o izbrisanih
Predsednik dræave Janez

Drnovπek ocenjuje, da vladni pred-
log ustavnega zakona o izbrisanih
kljub doloËenim pomislekom, ki se
pojavljajo v zvezi z njim, predstav-
lja sprejemljivo osnovo za nadaljnje
dogovarjanje med strankami. Kot je
Drnovπek zapisal v pismu predsed-
nikom vlade, dræavnega zbora in
parlamentarnih strank, je Ëas za
dogovor, ki ga Slovenija kot pravna
dræava potrebuje.

Po Drnovπkovem prepriËanju gre
pri zadevi izbrisanih za vpraπanje
nacionalnega interesa, zato bi bilo
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NA© DOM SAN JUSTO

Praznovanje boæiËa
,,Posluπajte vsi ljudje:
ZveliËar rojen je!
V jaslicah leæi,
ljubezen, mir deli.”

Po slovesni maπi, ki jo je daroval pater Alojzij Kukovica
ob spremstvu lepe skupine ministrantov, in pri kateri je
Ëudovito zapel MPZ San Justo pod vodstvom prof. Andrej-
ke Selan Vombergar, je sledila boæiËnica v Naπem domu,
ki ni bila samo dobro obiskana temveË tudi doæiveto
izvrπena.

Predstavniki vseh aktivnih organizacij in ustanov
Naπega doma so se pridruæili sporoËilu BoæiËne skrivnosti;
pozdravili so predsednica Doma, ga. Mici MalavaπiË

Cassullo; za mladinske organizacije gdË. Monika Oblak;
ga. Neæka Lovπin Kræiπnik je spregovorila v imenu Zveze
slovenskih Mater in Æena; v imenu slovenske πole Franceta
BalantiËa je pozdravila predsednica odbora starπev, ga.
Andrejka LipuπËek Bonino; za Druπtvo upokojencev je
spregovoril g. Stane Mustar ter gdË. Ljudmila Smrdelj v
imenu Mladcev in mladenk.

Prisluhnili smo pesmi koroπkega pesnika Gustava
Januπa ,,Mir na zemlji” in takoj za tem se je zastor odprl,
in na odru smo zagledali Ëudovito prikazano Sveto druæi-
no.

O BoæiËu sem kupil
mir na zemlji.
Postavil sem ga v kot
in bil je mir v kotu.
Iz kota pa je mir izæareval
mir v srce
mir v druæino
in med sosede.
Lepo bi bilo, sem si mislil,
ko bi v vseh trgovinah
na svetu prodajali
mir na zemlji
in se lepπe, Ëe bi ga
ljudje kupovali na veliko.
V jaslih je bila prikazana sv. druæina (Pavla in Gabrijel

,,Kolonija se priËne, -
s prijatelji v naravi - je ime ...”
Tako smo peli v torek 20. decembra

2005 ko smo dospeli na Naπo domaËijo in
se zbrali k zaËetku kolonije.

Lepo πtevilo otrok smo ,,krstili” za Ëla-
ne. Bilo je 33 otrok, a se je dan za dnem
to πtevilo poveËalo kar do 68.

Vsak torek, sredo in Ëetrtek se dobimo
pred Naπim domom in se z dvema avto-
busoma odpeljemo tja. Potovanje je æivah-
no in kar hitro mine med petjem in igran-
jem v veselem vzduπju.

,,Tu na domaËijo smo priπli,

Zupanc ter njun najmlajπi sinËek Valentin),
angelËki, pastirji in sv. Trije kralji so dopol-
nili boæiËno sliko.

Meπani pevski zbor San Justo (pod
vodstvom prof. Andrejke Selan Vombergar
in Andreja Selana) ter Otroπki pevski zbor
BalantiËeve πole (vodita ge. Marija Krajnik
©trubelj in Kristina SkvarËa ©enk) sta z
odliËno izbranimi pesmimi povezovala
razvoj in potek boæiËne milosti, rojstvo
ZveliËarja. PreseneËenje za navzoËe je bila
ubrano in navduπeno zapeta ,,Ko so pastir-
ji”, katero sta skupno interpretirala oba
zbora.

Sodelovali so: angelËki (Milena Zu-
panc, Leila Erjavec; Natalija Javorπek; Mi-
kaela Malovrh; Lucijana Trpin; Jana Ur-
banËiË; Milenka UrbanËiË); angeli (Belen
Dolenc, Marjana Fantini, Milena Fekonja,
Gabrijela Malovrh, LuËka MarinËiË, Nataπa Qualizza,
Debora ©trubelj, Karolina ©enk, Nataπa UrbanËiË - ples
pripravila gdË. Nadja Ægajnar); pastirji (Lucijana Vomber-
gar, Luki Ravnik, Nadja Ægajnar, Lojze Erjavec, Tomaæ
Godec, Roman Jelen); sv. Trije kralji (Matjaæ Ravnik,
Lovrenc TomaæeviË, Stanko Jelen). Scena: Tone Oblak.
Kostumi: Mirjam Oblak. LuËi in zvok: Marko in Luka
©trubelj.

Po boæiËnici je sledil tradicionalni skupni zajtrk, pri
katerem smo si medsebojno æeleli blagoslovljene boæiËne
praznike.

m.i.t.

Silvestrovanje

Kot æe vrsto let smo se tudi letos zbrali na starega leta
veËer v druæinskem krogu in prijateljskem vzduπju, da bi
skupaj doËakali v Naπem domu Novo leto 2006.

Za nami so ostali spomini na leto, ki se je izteklo in v
katerem smo marsikaj doæiveli. Leto, od katerega smo se
poslovili, je bilo posuto z mnogimi lepimi trenutki, s
skupnimi sreËanji in slavji, a upanje v Novo leto je
napolnjeno s hrepenenjem in priËakovanjem, da bi se ta
lepa doæivetja pomnoæila. Leto, ki je pred nami, prihaja s
polnimi æepi okroglih obletnic. Naπ dom vstopa v svojo 50.
obletnico ustanovitve.

Marjana Kræiπnik ter VanËi ©trubelj sta nas prisrËno
pozdravila ter povezovala veËerni program.

Predsednica naπega okraja ga. Mici MalavaπiË Cassullo

je v spremstvu podpredsednika g. Lov-
renca TomaæeviËa pokadila in blagoslovila
vse domovske prostore. Kajenje ima po-
men blagoslova; kadijo se prostori, da bi
bili zavetje vsem, ki radi zahajajo v dom,
naj bi bili vsi Ëlani in prijatelji blagoslov-
ljeni z zdravjem, veseljem, druæinsko
radostjo in osebnim zadovoljstvom.

Lepo pripravljene mize so bile pred
nami, obdalo nas je veselo razpoloæenje.
Kot vsako leto je tudi tokrat ga. Isabel
Bogataj-TomaæeviË skrbno in okusno okra-
sila okrogle mize v dvorani in glavno
mizo, katera je bila bogato obloæena z
dobrotami, delo pridnih rok naπih æena in
mater ter nekaterih moæ Naπega doma. Po
sredini dvorane je bila pripravljena dolga
miza z mrzlo veËerjo h kateri je vsak stopil
in si lahko tudi sam postregel. Na odru nas

je znova presenetil s Ëudovito sceno naπ pridni mojster g.
Tone Oblak s sodelovanjem moæ in fantov Naπega doma.
Pri pripravi luËi in zvoka sta se izkazala Marko in Luka
©trubelj ob sodelovanju Marka »opa.

Pred veËerjo nas je nagovorila predsednica Naπega
doma s toplim pozdravom, nato je zmolila pred jedjo in se
zahvalila za prejete dobrote med letom 2005.

Ob prijetni glasbi in v veseli druæbi se je kar kmalu
pribliæala polnoË, veliki trenutek, kjer se preliva staro leto
v novega. Trenutek upanja, priËakovanja ter dobrih æelja.

Kulturni program je bil poglavje zase. Najprej sta nas
presenetila s Ëudovitim petjem solista Veronika Malovrh in
Marko ©trubelj: zapela sta nam nekaj mednarodnih in
boæiËnih pesmi ter skupaj novoletno ,,Kadar mlado leto”.
S prisrËno in odliËno zapetimi pesmimi sta navduπila
posluπalce, ki so jih nagradili z burnim ploskanjem. Zatem
se je izkazala skupina mladih Naπega doma z elegantnim
valËkom v izvrstni in skrbno pripravljeni reæiji profesoric
Adrijane Mehle Kjuder in Lilijane Mehle MoËnik. Ob tej
priloænosti sta Ëudovito zaplesali tudi hËerki profesoric,
talentirani baletki Adrijana Kjuder in LuËka MoËnik. Ob
koncu je med nastopajoËe stopila tudi predsednica, ki je
nazdravila in nam æelela zdravo in blagoslovljeno Novo
leto 2006.

Na vrsti je bil eden najlepπih trenutkov veËera, ko si vsa
dvorana voπËi in æeli najlepπe æelje za prihajajoËe leto.

Prijetno smo se zavrteli se pozno v noË in se veselili s
spuπËanjem æarometov polni upanja, da bi se v Novem
letu πe velikokrat tako veselo in prijateljsko sreËali.

m-k

pred materjo Marijo se zbrali vsi ...”
Najprej stopimo pred podobo Marije

Pomagaj, da jo pozdravimo in jo prosimo
za varstvo skozi dan.

Kolonijo sestavljajo πtiri starostne skupi-
ne: najmlajπi murenËki, ki jih vodi gdË.
Pavlinka Zupanc s pomoËjo gdË. Veronike
MarinËiË; naslednjo malo veËjo in tudi
starejπo pod imenom Ëebelice, vodi ga.
Marija Zupanc UrbanËiË s pomoËjo Kristja-
na Poglajna; 7- 8 in 9 let stare vodi Matjaæ
MaruπiË s pomoËjo gdË. Nadje Ægajnar in
gdË. Monike Oblak; ti nosijo ime metuljËki.
Najstarejπe pa smo zbrali pod imenom

netopirji; te pa
vodi glavni vodi-
telj kolonije
prof. Jure Ur-
banËiË s po-
moËjo Aleksa
Puntarja.

»ez dan se
vrstijo razne
dejavnosti v sti-
ku z naravo, a
najljubπe je za
otroke, ko je na

vrsti Ëas kopanja v bazenu. Ko
imajo najstarejπi πportne uËne
ure nogometa, odbojke, ro-
kometa, hockeja in softbola se
najmlajπi zabavajo, lovijo,
iπËejo in rajajo v krogu.

Zanimivo je skupno kosilo,
ki ga pripravi ga. Metka Trpin
Zafra. Vsi skupaj se zberemo
kot ena druæina za mizo in si
nabavimo moËi za popoldanske
ure. Da se izognemo moËnim
sonËnim æarkom, po kosilu iz-
delujemo razna roËna dela: za-
pestnice, ogrlice, zmaje, zastave, vetrnice.

Vsak teden prirejamo izredne dejavnos-
ti, zato smo 22. decembra imeli boæiËnico.
Najmlajπi so postavili na pogrnjeno mizo
hlevËek, vanj poloæili JezuπËka, Marijo in
Joæefa, starejπi pa so prebrali misel in smo
vsi skupaj zapeli naπe boæiËne pesmi.

29. decembra smo s prisotnostjo starπev
pripravili nastop æivih jaslic med petjem in
nastopanjem angelËkov, pastirjev, sv. treh
kraljev, Marije, Joæefa, JezuπËka, Elizabete
in angela Gabrijela smo ustvarili krasno
sliko. Imeli smo predstavitev kolonije, sku-
pin, pesmi in zastav ki jih oznaËujejo. Proti
veËeru pa smo vsi iskali zaklad, kateri je
vseboval voπËila in dobre æelje ob novem

letu za vse druæine.
5. januarja so nas obiskali sv. trije kralji,

nas spodbujali k pridnosti, ubogljivosti in
ljubezni do slovenskega jezika ter nas tudi
obdarili.

V programu imamo πe prijateljsko ta-
borjenje, veselico v vodi in skupni zak-
ljuËek kolonije v Ëetrtek 26. januarja 2006.

Ob zaËetku smo si nadeli cilje, da bi
Ëim lepπe preæiveli prosti Ëas poËitnic in bi
radi tako izpolnili to kar pravi naπa himna:

,,Nove prijatelje pridobili,
prav veselo
in iskreno
se med sabo radi imeli ...”

,,S prijatelji v naravi”
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Na razliËne naËine se po svetu
pripravljajo na BoæiË. Trgovci
poskrbijo, da je vse pravoËasno
okraπeno in da tako ljudje le ne bi
pozabili, da se bliæajo prazniki.
Gospodinje se æenejo za spolirane
hiπe. Vse premalo pa je okrog nas
zaznati duhovne priprave, ki obsega
predvsem molitev, branje Sv. pisma,
dobra dela. K razmiπljanju in
zbranosti pa nas tudi povedejo boæiË-
ne pesmi. Slovenski pevski zbor iz
San Martina je æe ËetrtiË priredil
boæiËni koncert kot duhovno pripravo
na Gospodovo rojstvo.

Pevovodkinja prof. LuËka Ma-
rinËek Kastelic je izbrala pester in kar
zahteven program. Z vajami so pevci
zaËeli septembra. Lepo nama je bilo,
ko sva posluπali prelepe boæiËne na-
peve po slovensko, latinsko, πpansko
in angleπko. Pozorno sva sledili pev-
skim vajam in se nauËili marsikatero
melodijo. Zanimali sva se tudi za
dihalne vaje in vokalizacijo, ki so bile
na dnevnem redu pred vsako vajo z
Lino Suarez. LuËka nama je vËasih
potoæila, kako pa kaj gre s to ali ono
pesmijo. PriporoËili sva ji skodelico
lipovca; korajæe in dobre volje pa njej
in pevcem nikoli ni zmanjkalo.

Oktobra so z vajami navduπeno
zaËeli πe otroci in mladi, ki so
naπtudirali njim primerne skladbe.
Tedni so hitro minevali, bliæal se je
dan koncerta, vaje je bilo treba pom-
noæiti in pripraviti πe vrsto podrob-
nosti.

se bo otresel uroka. Tako je storil in vse je bilo spet po
starem. Od takrat naprej se nikoli veË ni pustil premamiti
lakomnosti in pohlepu po bogastvu.

Staro pouËno zgodbo o kralju Midasu so ljudje vedno
razumeli kot vabilo k zmernosti. Samo tisti, ki pozna
odpoved in ne hlepi po imetju ter ne iπËe dobiËka, je
sposoben resniËno uæivati stvari in doseËi trajno sreËo.

Druæina je najbolj primerno okolje za uËenje odpovedi
in zmernosti. Vzgoja za ti dve vrednoti povzdiguje Ëloveka
nad materialne æelje, mu daje jasen pogled in sposobnost
razumevanja drugih stvarnosti. Nasprotno pa ga nezmern-
ost vklepa v lastne slabosti. Zaradi tega starπi, ki se zaman
trudijo zadovoljiti vse otrokove æelje, povzroËajo veliko
πkodo. Popustljivost lahko ima svoj izvor v ljubezni do
otroka, lahko pa tudi — morda celo bolj pogosto — izvira
iz egoizma, iz æelje, da bi si prihranili napor, ki ga zahteva
prava vzgoja. Ker je dinamika potroπniπtva sama po sebi
nenasitna, Ëlovek postane muhast in trmast in se znajde v
vrtincu nenehnega iskanja udobnosti. Komur je prihranje-
no vsakrπno trpljenje, kmalu postane πibak in razvajen in
ne bo nikoli kos æivljenjskim nalogam, saj bo zmoæen
opravljati samo laæja dela in πe ta z velikimi teæavami.
Zaradi tega si upam trditi, da je pretirano popustljiva
vzgoja, ki pospeπuje lenobo in nezmernost, eden izmed
najbolj æalostnih naËinov uniËevanja Ëloveka.

Zaradi vsega tega vedno znova z æalostjo zaznavam
pojave razkazovanja in pretirane udobnosti. Z boleËino v
srcu gledam, kako ljudje izgubijo svobodo v trenutku, ko
nastopi izobilje. Æelja po razkoπju povzroËi velike izgube;
napaËna naloæba v materialne dobrine onesposobi Ëloveka
za izzive æivljenja. Nedvomno je tragedija kralja Midasa za
mnoge Ëisto resniËna. Kadar se osredotoËimo na material-
no stran æivljenja, postanemo manj obzirni do soËloveka in
zapademo v zaËaran krog hrepenenja in nemira, ki nas sili
v potroπniπtvo in uniËuje naπe duπevno ravnovesje. VeË
imamo, veË si æelimo; namesto da bi bili poteπeni, se
Ëutimo samo πe bolj prazne. Midas je priznal svojo napako
in jo popravil. Vsaj v tem ga lahko posnemamo.

(Po catholic.net)

PrazniËno okraπena kapela zavo-
da Presvetega Srca je v nedeljo 18.
decembra sprejela pod svojo streho
πtevilne obiskovalce, æeljne duhovne
hrane. S kora so neæno izzveneli prvi
akordi v pozdrav boæji Materi s
pesmijo Ave Marija (T. De la Victo-
ria). PojoË Laudate omnes gentes so
se pevke in pevci pribliæali oltarju ter
se namestili po glasovih: osem sopra-
nov, πest altov, sedem tenorjev in
πtirje basi. Z obËutkom so zapeli:
Nocoj je ena lepa noË (J. MoËnik),
Villancico (A.
Risso) in King of
Kings (M. Roz-
za). Zboru so se
pridruæili πe
otroci in mladi,
ki so stopali s
sveËkami v ro-
kah pred sv.
Druæino. Boæje-
mu Detetu so
prisrËno poklo-
nili πopek pes-
mi: Halleluya
he is born (tra-
d i c i o n a l n a
boæiËna), Kaj
nam prinaπa
sveti veËer (F.
Juvanc), ¿Qué
le daremos al Niño chiquito? (tradici-
onalna), BoæiËno drevo (A. Meæek).
Oba zbora sta navduπila s pesmijo
Canción del tamborilero. V izvedbi
starejπih pevcev so posluπalci uæivali
ob sledeËih skladbah: Sveta noË (pri-
redba A. »opi), ZveliËar nam je rojen
(Rihar-Premrl), Tam daleË v jaslih (S.
Johnson), Huaino de Navidad (Sán-
chez Málaga ), He was born in Gloria
(A. Vivaldi). Posamezne pesmi so
spremljali Anka Savelli Gaser (orgle),
Saπi Podræaj (klavir), Toni Podræaj
(kitara), Julija Kastelic (violina), prof.
Laura Pizzarelli in Verónica Maggi
(tolkala). Sonja in Marjan Bolteæar sta
povezovala program z meditacijami.
Posluπalci so odliËen nastop nagradili
z dolgim aplavzom. Pevovodkinji in
vsem nastopajoËim pa je bilo v naj-

veËje zadoπËenje to, da so lahko s
pesmijo osreËili bliænjega.

 Omeniti morava πe vse tiste, ki so
tiho pripomogli k uspehu veËera:
Monika FilipiË (povezava in organiza-
cija), vsi, ki so uprizorili æive jaslice,
LuËka Smersu Santana in sodelavke

(izdelava tunik za otroke), Gabrijela
Petkovπek (oblikovanje programov),
TonËi PauliË (scena-hlev), Dani Æagar
(filmanje). Iskrena hvala vodstvu in
sestram zavoda za njihovo naklonjen-
ost in gostoljubnost! »estitke pevov-
odkinji LuËki za vso skrb pri pripravi
in izvedbi koncerta. Bravo, pevke in
pevci!

Kako radi bi se v boæiËnem Ëasu
spremenili v smreki in æareli v luËkah.
Kar malo zavidava novoletnim jel-
kam. No, pa tudi skromni lipi po
svoje slaviva Novorojenega. ©e sredi
januarja ponavljava: ,,Sveti veËer, ko
se upanje spet priæge, tega nam res ne
sme vzeti nihËe. In zato ta veËer
vedno bo v nas æivel, srca nam bo
prevzel in jih ogrel.”

Sanmartinski lipi

SAN MARTIN — Pod lipo domaËo (7)

BoæiËni koncert

Dragi bratje in sestre!
Pred nekaj veË kot πtiridesetimi leti se je konËal 2.

vatikanski koncil, ki je s svojim πirokopoteznim naukom
vplival na πtevilna podroËja cerkvenega æivljenja. Posebno
Pastoralna konstitucija o Cerkvi v sedanjem svetu (CS) je
temeljito preuËila kompleksnost danaπnjega sveta in naka-
zala poti, kako sodobnemu Ëloveku na najbolj primeren
naËin posredovati evangeljsko sporoËilo. Ker so se sinodal-
ni oËetje æeleli odzvati povabilu bl. papeæa Janeza XXIII.,
so se obvezali, da bodo analizirali aktualna znamenja
Ëasov ter jih interpretirali v luËi evangelija, s tem pa bi
prihodnjim generacijam ponudili ustrezne odgovore na
vedno znova porajajoËa se vpraπanja smisla sedanjega in
prihodnjega æivljenja ter na vpraπanje pravega oblikovanja
druæbenih odnosov (prim. CS, 4). Med aktualna znamenja
Ëasov nedvomno sodi tudi migracija. Gre namreË za pojav,
ki se je strukturiral v obdobju nedavno minulega preteklega
stoletja in je postal eden od pomembnejπih dejavnikov na
trgu dela na svetovni ravni, med drugim tudi kot posledica
globalizacije. Seveda pa to ,,znamenje Ëasa” v sebi
zdruæuje razliËne vrste migracije: nacionalno in internaci-
onalno, svobodno in prisilno ter legalno in ilegalno, prav
slednja pa se sooËa s problemom trgovine z ljudmi.
Nikakor pa ne smemo pozabiti tudi na posebno kategorijo
tujih πtudentov; njihovo πtevilo iz leta v leto naraπËa po
vsem svetu.

»e opazujemo ljudi, ki migrirajo iz gospodarskih razlo-
gov, zasluæi posebno pozornost novejπi pojav feminizacije
migracije, kajti zanjo se odloËa vedno veË æena. VËasih so
migrirali predvsem moπki, æenske so se jim pridruæile
kasneje kot æene ali hËere. »eprav se danes to πe vedno
dogaja, pa se kaæe tendenca æenske migracije vedno bolj
kot samostojen pojav: æene samostojno iπËejo delo zunaj
meja svojih dræav. Neredko se zgodi, da migrantke posta-
nejo glavni vir dogodka za preæivljanje njihovih druæin.
Opaziti je, da so æenske preteæno zaposlene v slabπe
plaËanih sektorjih. Kadar torej govorimo o nezaπËitenosti
in o izkoriπËanju migrantov nasploh, imamo v mislih prav
posebej æensko populacijo. Æene so zaposlene kot gospo-
dinje, kot negovalke ostarelih in bolnih ali pa v hotelirstvu.
Tudi na teh podroËjih se morajo kristjani zavzemati za
praviËen odnos do migrantk in skrbeti, da bodo deleæne
tistega spoπtovanja in tistih pravic, ki jim pripadajo.

Na tem mestu je potrebno omeniti tudi trgovino z
ljudmi, πe posebej z æenskami, ki je razπirjena prav na
podroËjih, kjer obstajajo minimalne moænosti za
izboljπanje æivljenjskih okoliπËin ali pa gre za boj za golo
preæivetje. Trgovci z ljudmi brez teæav najdejo naivneæe,
katerim ponujajo svoje ,,usluge”, pri Ëemer pa ærtve niti
najmanj ne slutijo, kaj jih Ëaka in v kaj se podajajo.
Pogosto se usoda æensk in deklet, ki jih kot delovno silo
izkoriπËajo in zasuænjujejo, konËa v seksualni industriji.
»eprav ne razpolagam z nikakrπno raziskavo posledic
tovrstne migracije, se pridruæujem pokojnemu papeæu
Janezu Pavlu II., ki je obsodil ,,s hlepenjem po uæitku in
trænim duhom prepojeno prevladujoËo kulturo, ki podpira
sistematiËno izkoriπËanje spolnosti” (Pismo æenam papeæa
Janeza Pavla II., 29. junij 1995, 5). Gre torej za πiroko
podroËje delovanja, potrebno odreπenja in osvoboditve, in
kristjani se mu ne moremo izogniti.

Rad bi opozoril πe na drugo kategorijo migrantov, v
katero sodijo prosilci za azil in begunci, za katere velja, da
se na povrπinski problem priseljevanja v sploπnem od-
zivamo zadræano in jih niti ne vpraπamo po razlogih za
njihov pobeg iz domovine. Cerkev na svet trpljenja in
nasilja gleda z Jezusovimi oËmi, polnimi soËutja. Jezus sam
je namreË sreËal mnoge ljudi, ki so blodili naokrog kot
ovce, ki nimajo pastirja (prim. Mt 9, 36). Upanje, pogum,
ljubezen pa tudi ,,krπËanska obËutljivost” (apostolsko pis-
mo Ob zaËetku novega tisoËletja, 50) nas morajo navdiho-
vati za nujno Ëloveπko in krπËansko podporo trpeËim
bratom in sestram. Cerkve, ki jim pripadajo, bodo poslale
svoje pastoralne delavce, ki govorijo njihov jezik in
poznajo njihovo kulturo in v duhu ljubezni do bliænjega
gojijo dialog s krajevnimi Cerkvami dræav, ki so jih
sprejele. V luËi sedanjih ,,znamenj Ëasov” posebno
pozornost namenjam tudi pojavu tujih πtudentov. Njihovo
πtevilo stalno naraπËa, k Ëemer svoje prispevajo tudi
,,πtudijske izmenjave” med razno raznimi univerzami, kar
je πe posebej izrazito v Evropi. Ta pojav poraja nova
pastoralna vpraπanja, ki jih Cerkev ne sme spregledati: za
πtudente iz dræav v razvoju bi bil lahko Ëas intelektualnega
oblikovanja tudi odliËna priloænost za duhovno obogatitev.

Boæjo pomoË kliËem na vse ljudi, ki se trudijo in delajo
za praviËnejπo prihodnost in mir na svetu in vsem, ki v
pastoralni skrbi svoje moËi zastavljajo za Ëloveπko mobiln-
ost, z zagotovilom svoje naklonjenosti podeljujem svoj
posebni apostolski blagoslov.

papeæ Benedikt XVI

NASVETI ZA STAR©E

Nenavezanost in zmernost v druæini

Migracija -
znamenje Ëasa

Papeæ Benedikt XVI. je ob svetovnem dnevu migran-
tov in beguncev, ki smo ga obhajali 15. januarja 2006,
napisal poslanico z naslovom: ,,Migracija — znamenje
Ëasa”. Takole se glasi:

ALFONSO AGUILÓ

Starπi, ki se zaman trudijo zadovoljiti vse otrokove æelje,
povzroËajo veliko πkodo. Popustljivost lahko ima svoj izvor
v ljubezni do otroka, lahko pa tudi izvira iz egoizma; iz
æelje, da bi si prihranili napor, ki ga zahteva prava vzgoja.

Midas je bil najbogatejπi kralj na svetu, toda nikoli ni
bil zadovoljen. Hotel je imeti veË in veË zlata. Dolge ure
je obËudoval svoj zaklad in nenehno preπteval zlatnike.
Nekega dne se mu je prikazal neznanec v bleπËeËem
belem oblaËilu. Midas se je najprej vznemiril, toda med
njima se je hitro razvil pogovor in Midas je neznancu
priznal, da nikoli ni zadovoljen s tem, kar ima, in nenehno
misli na to, kako bi si pridobil πe veËje bogastvo. ,,Ko bi
se vse, Ëesar bi se dotaknil, spremenilo v zlato!”, je dejal.
,,Ali si to res æeliπ, kralj Midas?” je vpraπal duh. ,,Seveda.”
,,Æelja se ti bo izpolnila,” je rekel duh in izginil.

Staremu vladarju se je uresniËila æelja, toda stvari se
niso odvijale, kot je priËakoval. Vse, Ëesar se je dotaknil,
se je spremenilo v zlato; celo hrana in pijaËa, ki jo je nesel
k ustom. Prestraπil se je in stisnil k sebi svojo majhno hËi,
ki se je v hipu spremenila v zlat kip. Njegovi sluæabniki so
beæali pred njim, da jih ne bi doletela ista usoda.

Takrat je spoznal, da je najbogatejπi Ëlovek na svetu,
hkrati pa najveËji reveæ, ki ga pestita lakota in æeja.
Obsojen na bridko smrt, se je zavedel svoje nespametnosti
in zaËel jokati. ,,Ali si zdaj sreËen, kralj Midas?” se je
zasliπal glas. Obrnil se je in ko je zagledal duha, je
vzkliknil: ,,Najbolj nesreËen Ëlovek na svetu sem!” ,,Toda,
saj imaπ, kar si hotel,” je odvrnil duh. ,,Da, toda izgubil
sem tisto, kar v resnici najveË velja.” Duh se je usmilil
nesreËnega vladarja in mu ukazal, naj se skopa v reki, da
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LIPA - CROMAGNON
Glavni træni inπpektor Roman Kladoπek je zaradi objek-

tivne odgovornosti v primeru inπpekcijskih nadzorov v
diskoteki Lipa v Spodnjih PirniËah, kjer se je 23. decembra
zgodila tragiËna nesreËa, odstopil s svojega poloæaja. Kot
je zapisal v izjavi z javnost, se za nesreËo, do katere je
priπlo zaradi veË dejavnikov, ne Ëuti odgovornega, zaradi
dvomov v pravilnost in pravoËasnost odloËanja træne
inπpektorice v tem primeru pa prevzema objektivno od-
govornost. Minister za gospodarstvo Andrej Vizjak je
sprejel odstop in ustanovil posebno medresorsko komisijo,
ki mora do 20. januarja pripraviti celovito poroËilo o
ravnanju vseh vpletenih institucij.

NA POTI K EVRU
Banka Slovenije je razpisala javno naroËilo za dobavo

700.000 minikalkulatorjev za preraËun iz tolarjev v evre, ki
naj bi ga brezplaËno prejela vsa slovenska gospodinjstva.

NOVA MOHORJEVA HI©A
Celjska Mohorjeva druæba se je preselila v nove

prostore na Nazorjevi ulici. V resnici so prostori last
franËiπkanske druæine, ki jih je dobila nazaj po denaciona-
lizacijskem postopku. V njej bodo na razpolago naslovi
lastne zaloæbe, pa tudi drugih zaloæb. Vsak teden pa bodo
πe povabili druge zaloæbe, da πe posebej predstavijo svoje
klnjige. Sodelovanje in ne konkurenca, bi rekli. — Ob
odprtju so

predstavili tri knjiæne novosti. Izdajanje romanopisja pri
Celjski Mohorjevi zaloæbi je bilo sporadiËno, toda, kot je
dejal urednik Matija Remπe, je ponovno nastopil Ëas za
zgodbe o posameznih æivljenjskih usodah, o Ëemer priËa
tudi nov roman Kazua Ishigura, Ko smo bili sirote. V
nasprotju z romani ima æanr spominov in avtobiografij pri
Celjski Mohorjevi druæbi bogato zgodovino, ki jo bosta
odslej dograjevali Nenavadna ljubezenska zgodba Janne
Haaland Matlary in Roæe in trnje Mirjam Tozon.

BREZPOSELNOST V LANSKEM LETU
Konec decembra lani je bilo na republiπkem zavodu za

zaposlovanje prijavljenih 92.575 brezposelnih oseb. V
primerjavi z lanskim novembrom se je njihovo πtevilo
zmanjπalo za 1,4 odstotka, glede na december 2004 pa je
bilo brezposelnih veË za dva odstotka. Decembra lani se je
na zavodu na novo prijavilo 7580 oseb, zaposlitev pa je
naπlo 3232 brezposelnih oseb, kar je 26,6 odstotka manj
kot novembra lani.

SMRTNER NESRE»E V LETU 2005
Slovenija po πtevilu smrtnih ærtev v prometu sodi med

srednje varne evropske dræave. Zbrani podatki kaæejo, da
je bilo lansko leto ”bolj prijazno”; za posledicami promet-
nih nesreË je umrlo 260 ljudi, kar je 14 manj kot leto prej.
— Po poroËilu druπtva Luchemos por la Vida je v Argentini
lansko leto umrlo zaradi prometnih nesreË 7.138 oseb, leto
poprej pa 7.133.

NEM©KA DIPLOMACIJA
Nemπka kanclerka Angela Merkel, ki se je v petek v

Washingtonu prviË sreËala z ameriπkim predsednikom
Georgem Bushem, se je ponedeljek v Moskvi sestala πe z
ruskim predsednikom Vladimirjem Putinom. Moskovski
pogovori so namenjeni predvsem gospodarskem sodelo-
vanju med dræavama in iranskem jedrskem vpraπanju.
Merklova Putina poskuπa prepriËati tudi v nadaljevanje
strateπkega partnerstva med dræavama, vendar brez privile-
giranega odnosa, ki sta ga vzpostavila ruski predsednik in
njen predhodnik Gerhard Schroeder.

IRAN NADALJUJE
Visoki iranski iranski predstavnik je sporoËil, da se Iran

z Evropo ne bo pogajal o prenehanju svojih raziskovalnih
jedrskih dejavnosti, pripravljen pa se je pogovarjati o
postopku bogatenja urana. Predstavnik za varnostno in
zunanjo politiko Evropske unije Javier Solana pa je izrecno
poudaril, da vojaπko posredovanje v reπevanju jedrskega
spora z Iranom ne pride v poπtev. Evropska trojica -
NemËija, Velika Britanija in Francija - se bo v Londonu s
predstavniki ZDA, Rusije in Kitajske dogovorila o sklicu
izrednega zasedanja Mednarodne agencije za jedrsko
energijo. Govorili pa bodo o pogojih za morebitno predajo
iranskega jedrskega vpraπanja Varnostnemu svetu
Zdruæenih narodov.

EVROPA IN »LOVEKOVE PRAVICE
Mednarodna organizacija za zaπËito Ëlovekovih pravic

- Amnesty International je danes avstrijsko predsedstvo
Evropske unije opozorila, da bi morala biti prizadevanja za
spoπtovanje Ëlovekovih pravic na vrhu prednostne lestvice
predsedstva. Organizacija hkrati poudarja da je napoËil Ëas
za obseæno revizijo politike povezave do Ëlovekovih
pravic. V zvezi s tem je organizacija avstrijskemu

DRUGI DEL RELIJA LIZBONA-DAKAR
Na najbolj znanemu reliju, so tekmovalci imeli πe

sedem etap do konËnega cilja. Zaradi smrtne nesreËe
motociklista in dveh gledalcev v zadnji etapi, v teh
primerih niso πteli Ëasov. Slovenski motociklist Miran
Stanovnik (KTM) je imel πe to nepriliko, da so ga v 12.
etapi kaznovali s poltretjo uro pribitka, ker naj bi prehitro
vozil na transferju. Stanovnik je vloæil pritoæbo. Zaenkrat je
njegova skupna uvrstitev bila naslednja: 24-22-23-25-24.

SMU»ARSKI POLETI NA KULMU
Norveæani so na 19. svetovnem prvenstvu v smuËarskih

poletih na Kulmu ubranili naslov svetovnih prvakov iz
Planice leta 2004. Norveæani so s svetovnim prvakom
Ljoekelsoey so nabrali 20,7 toËke prednosti pred Finci na
drugem mestu (1477,2), bron so æe s precejπnjim zaostan-
kom osvojili Nemci (1374). Slovenska ekipa v postavi Jernej
Damjan, Rok BenkoviË, Robert Kranjec in Primoæ Peterka je
predvsem po zaslugi dveh odliËnih nastopov Kranjca
(dvakrat po 207 m) konËala na petem mestu (1252,2).

HRVATICA PRVA — SLOVENKA ©ESTA
Hrvatica Janica KosteliË je zmagala na superveleslalo-

mu za svetovni pokal alpskih smuËark v avstrijskem Bad
Kleinkirchheimu (1:09,41) in je s tem osvojila prvo mesto
v vseh petih klasiËnih disciplinah za svetovni pokal
(slalom, smuk, veleslalom, superveleslalom, kombinacija).
To ji je po Avstrijki Petri Kornberger in ©vedinji Pernilli
Wiberg uspelo πele kot tretji smuËarki v zgodovini. Drugo
mesto sta si razdelili Avstrijki Alexandra Meissnitzer in
Michaela Dortfmeister (1:09,51), ki sta zaostali deset
stotink. Edina slovenska predstavnica Tina Maze je bila v
samem vrhu na πestem mestu (1:10,03, +0,62).

BIATLONKE NA TRETJEM MESTU
Slovenske biatlonke Teja Gregorin, Andreja Mali, Andre-

ja Koblar in Tadeja BrankoviË so na tekmi svetovnega
pokala v nemπkem Ruhpoldingu, zadnji πtafetni tekmi pred
olimpijskimi igrami v Torinu, osvojile tretje mesto. Tekmo so
v fotofiniπu (1:19:29,8) dobile Rusinje, ki so za ugnale
Nemke, Slovenke pa so zaostale za 1:27,3 minute. Za
slovensko πtafeto je to drugo tretje mesto v zgodovini, po
lanskem bronu na svetovnem pokalu v Oberhofu, kjer je
namesto Malijeve nastopala Dijana GrudiËek.

NA LESTVICAH NAJVI©JA
Slovenska telovadca Mitja Petkovπek in Aljaæ Pegan,

svetovna prvaka iz Melbourna, na svojih paradnih orodjih
kraljujeta tudi na lestvicah svetovnega pokala Mednarodne
gimnastiËne zveze (FIG). Petkovπek je na bradlji krepko v
vodstvu, pravi boj pa se bije za njim, kjer se Kitajec Li
Xiaopeng, Francoz Yann Cucherat, Ukrajinec Valerij
GonËarov in Kitajec Huang Xu borijo za drugo mesto. Tudi
na drogu je zgodba podobna, saj vodi Aljaæ Pegan, v
ozadju pa ”capljajo” Grk Vlasios Maras, Italijan Igor
Cassina in Avstralec Philippe Rizzo.

SLOVENCI V ARGENTINI
BUENOS AIRES

ZA SLOVENSKO HI©O
V soboto, 7. januarja t. l. so se na Victor

Martinezu zbrali zastopniki slovenskih skupin iz vseh
krajev Vel. Bs. Airesa. Na sestanku je bilo podano
poroËilo o uspehih dosedanjih nabiralnih akcij za
Slovensko hiπo, t. j. za plaËilo zemljiπËa na Ramon
Falconu in za zidavo prostorov, ki bi sluæili namenom
slovenske skupnosti v Bs. Airesu.

Sklenjeno je bilo, da je treba nabiralno akcijo za
Slovensko hiπo obnoviti. Ker Slovenci v emigraciji
nimajo velikih mecenov in bogatih podjetnikov kot
drugi narodi, bo zopet vse zaviselo od velikoduπnosti
malih darovalcev. Odbor, ki vodi akcijo za Slovensko
hiπo, je prepriËan, da ti mali slovenski darovalci tudi
letos ne bodo razoËarali. Saj se je lani pokazalo, da
slovenski Ëlovek rad prispeva na namene, ki so
potreba nas vseh.

Odbor za Slovensko hiπo, kateremu predseduje g.
direktor Anton Orehar, se je odloËil, da bo letos na
Ramon Falconu zgradil najnujnejπe, kar potrebuje
slovenska skupnost: pomoæno dvorano, ki bi obsegala
prostor pod glavno dvorano in bi se ob nedeljah
lahko spremenila v kapelo. S tem naËrti za dokonËno
zgradbo Slovenske hiπe ne bodo utrpeli nobene
πkode, ker bo pomoæno dvorano pozneje lahko
uporabiti v druge koristne namene.

Zgraditev te dvorane, ki jo slovenska skupnost
nujno potrebuje, bo stala okrog 300.000 pesov. To je
vsota, ki jo bo slovenska skupnost zmogla le, Ëe bodo
vsi tudi letos tako poærtvovalni kot so bili lani. Ta
znesek bo pa treba zbrati Ëimprej, v nekaj mesecih.
In to iz dveh razlogov: ker je dvorana s kapelo nujno
potrebna in ker se vrednost denarja spreminja in bo
zato vsak proraËun odpovedal, Ëe bi ga odbor za
Slovensko hiπo skuπal uresniËiti na daljπo dobo.

Zato priporoËamo vsej slovenski javnosti, da z
velikoduπnim darom omogoËi, da bo slovenska skup-
nost priπla Ëimprej de svoje dvorane.

OBVESTILA
Izlet v Tigre, kamor se je namenila naπa πolska

mladina 15. t m. je zaradi slabega vremena preloæen
na nedeljo 22. t. m.

PoËitniπka kolonija za deklice. V Ëasu od 16.
februarja do 6. marca bo pri ËË. slovenskih πolskih
sestrah na Paternalu poËitniπka kolonija za deklice. V
poπtev pridejo deklice v starosti od 9. do 12. leta.
pogojno pa se sprejmejo tudi prijave za deklice od
izpolnjenega 8. in 13. leta. Oskrbovalnina znaπa 10
pesov dnevno.

Prijave sprejemajo: Pisarna Druπtva Slovencev,
Duπnopastirska pisarna ali uËiteljstvo, ki vodi sloven-
ske teËaje.

Svobodna Slovenija, πt. 3. 19. januarja 1956
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Druæinska sreËa
20. decembra se je rodila Katja FilipiË, hËi Pavla in

Sonje Zarnik.
22. decembra se je rodil Aleksander Avguπtin Stefana-

zi. OËka je Martin, mamica pa Romina Zarnik.
26. decembra se je rodil Andrej Joæe KoËar , sin Lojzeta

in Irenke Zarnik.
SreËnim druæinam naπe Ëestitke!

Krst
8. decembra je bil krπËen v cerkvi Nuestra Señora de

Lourdes Valentin Zupanc, sin Gabrijela in Pavle roj. Petek.
Krstil je g. Janez Petek CM. Botrovala sta Angelca Petek
por. Pavπer in Marko Petek.

SreËnim star πem iskreno Ëestitamo!

Poroka
V cerkvi Señor de los Milagros v Moronu sta 17.

decembra sklenila sv. zakon Saπi Golob in Marko Petek ,
med sv. maπo, ki jo je daroval msgr. Franc Urbanija.

»estitamo in æelimo obilo sreËe!

predsedstvu podala deset predlogov, v katerih med drugim
opozarja na poloæaj Romov v Uniji, na zaπËito beguncev
in iskalcev azila ter na doloËitev nadzora nad osebnim
oroæjem in lahko oboroæitvijo.

ALI AGCA NA PROSTO
Turπke oblasti so Mehmeta Alija Agco, ki je leta 1981

neuspeπno poskuπal izvesti atentat na tedanjega papeæa
Janeza Pavla II., izpustile iz zapora. Agco so leta 2000
izroËili TurËiji, potem ko je v italijanskem zaporu preæivel
skoraj 20 let. V domovini so ga zaprli zaradi umora nekega
novinarja in dveh ropov v TurËiji leta 1979, obsojen pa je
bil na dosmrtno jeËo, ki v TurËiji znaπa 36 let. Takrat je v
zaporu presedel le pol leta, nato pa pobegnil in leta 1981
na Trgu svetega Petra streljal in ranil papeæa Janeza Pavla
II. Pozneje se je papeæ z njim sreËal in mu odpustil
njegovo dejanje. Ob tej priloænosti se je pokesal tudi
napadalec, ki je tedaj poljubil papeæev prstan. Motiv za
njegovo dejanje vse do danes πe ni pojasnjen. Sveti sedeæ
je medtem sporoËil, da bo spoπtoval odloËitev sodiπËa, ki
bi omogoËala izpustitev Ali Agce.
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MALI OGLASI
GOSPODARSTVO

FinanËne storitve.  Tel.: 4482-2633 /

15-4526-9535. Od ponedeljka do

petka od 8. do 16. ure.

TURIZEM

TURISMO BLED

EVT Leg. 12618

Dis. 2089

de Lucia Bogataj

H. Yrigoyen 2682 L. 5 - San Justo

Tel. 4441-1264 / 1265

ZOBOZDRAVNIKI

Dr. Damijana Sparhakl - Zobozd-

ravnica - Sploπna odontologija -

Belgrano 123, 6. nadstr. ”4” - Ra-

mos Mejía - Tel.: 4464-0474

ADVOKATI

Dr. Vital AπiË, Odvetnik Paraná 830,

5.nadstr. - Buenos Aires. Prijave na:

Tel./faks: 4798-5153. e-mail:

estudioasic@cpacf.org.ar

DOBOV©EK » asociados -

odvetniki. ZapuπËinske zadeve.

Somellera 5507, (1439)

Buenos Aires. Tel/Fax: 4602-7386.

E-mail: jdobovsek@hotmail.com

Dr. Marjana PozniË - Odvetnica -

Uradna prevajalka za slovenski jezik

Lavalle 1290, pis. 402 - Tel.

4382-1148 - 15-4088-5844-

mpoznic@sfanet.com.ar

VALUTNI TE»AJ
V SLOVENIJI

17. januarja 2006

1 EVRO 239,6 SIT

1 US dolar 198,8 SIT

CATERING
Kvalitetna kuhinja

Tel.:4720-0038 / Cel.: 15 5743-2360
www.carococina.com

Chef Carolina PotoËnik

,,VsemogoËni Bog, æeljno priËakujemo
odreπenja, naj nas s svojim rojstvom
osvobodi tvoj Sin ...”

Iz obraza v obraz se je 23. decembra 2005 sreËal z vstalim
Kristusom naπ dragi ata

IVAN KLEMEN»I»
domobranec

Izpolnil je æivljenjsko pot pogumno, vdano. S pogledom uprtim v Srce Jezusovo
in Srce Marijino je prenaπal zadnje boleËine v spremstvu svojih domaËih, vedno
hranjen s Kruhom veËnega æivljenja.

Iskrena hvala πtevilnim slovenskim in argentinskim duhovnikom za molitve ob
krsti, æupnikoma L. Kukovici in F. Himmelreichu za redne obiske. Hvala vsem za
izreËena soæalja in molitve, Edvardu Kendi za slovo v imenu pristavske skupnosti.

Molimo zanj, on pa naj prosi za nas!

Æena Marija.
sinovi: Janko, Frenk, Lojze, Joæe in Frido z æenami,
sestra Ivanka,
svakinji: Dragica in Anica z druæinama,
vnuki: Matija, Lorena z moæem, Aleks, Luka, Carolina, Pavel,

Ivan, Ezequiel, Santiago, Tomaæ, Agustina, Federico,
Valentín, Agustín, Sofía,

pravnuk Augusto
ter ostalo sorodstvo.

Buenos Aires - Argentina, Dol pri Ljubljani - Slovenija, Edmonton - Kanada

Na svidenje
februarja
Ta je zadnje πte-

vilka Svobodne Slo-
venije pred poËitni-
cami, ki bodo traj-
ale tri tedne. Nas-
lednja πtevilka
naπega tednika izi-
de z datumom 16.
februarja.

Moænost plaËevanja
po banËnem sistemu

NaroËniki, ki se teæko pribliæajo naπi pisarni
v Slovenski hiπi, ali nimajo blizu naπih poverje-
nikov, lahko sedaj plaËajo po banËnem sistemu
naravnost na raËun Zedinjene Slovenije. PlaËilo
je moæno na sledeËe naËine:

- depósito por caja
- por red Banelco o Link
- por internet

Podatki za transferenco so sledeËi:
Banka: Banco Rio de la Plata S.A.
Titular: Asociación Civil Eslovenia Unida
CUIT: 30-53331351-1
CBU: 07200526 20000001107322
Cta. Corriente en Pesos: Nro. 052 - 000110732

Po plaËilu nam morate dostaviti fotokopijo po-
loænice:

po internetu na: esloveniau@sinectis.com.ar
po faksu: 4636-2421

DAROVALI SO

Zveza slovenskih mater
in æena se toplo zahvaljuje
vsem, ki so darovali v do-
brodelni sklad: N.N. Bera-
zategui, 100.- pesov name-
sto cvetja na grob ge. Jelici
Fajdiga por. Stariha; N.N.
20.- pesov. Bog povrni do-
brotnikom!

Za Slovensko zavetiπËe
Roæmanov dom je Joæe Rus
iz Clevelanda daroval 100
dolarjev. Bog povrni do-
brotniku!

MoËan potresni
sunek

Potresni sunek, ki so ga
seizmografi dræavne mreæe
potresnih opazovalnic
Agencije RS za okolje za-
beleæili v ponedeljek 16.
ob 3.41, ni povzroËil nobe-
ne πkode.

Na Regijskem centru za
obveπËanje Celje so pove-
dali, da po potresu, pred
katerim je bilo tudi veË
potresnih sunkov, nihËe ni
prijavil πkode. Med prebi-
valci Savinjske in ©aleπke
doline, ki so potres Ëutili,
pa je bilo moË zaËutiti le
majhen preplah. ÆariπËe
potresa je bilo 43 kilo-
metrov severovzhodno od
Ljubljane, z æariπËem juæno
od Mozirja.

Preliminarno ocenjena
magnituda potresa je bila
3,0, intenziteta potresa v
πirπem nadæariπËnem ob-
moËju pa ni presegla V.
stopnje po evropski potres-
ni lestvici.

Pred potresom pa so
potresne opazovalnice zaz-
nale veË potresnih sunkov,
najmoËnejπi, magnitude
2,3, je bil ob 3. uri in 34
minut. Po prvih podatkih so
potres Ëutili prebivalci Mo-
zirja, ©oπtanja, Velenja,
Æalca in okoliπkih krajev,
so sporoËili iz Uprave RS
za zaπËito in reπevanje.

OPORTUNIDAD DE INGRESOS EXTRA
para eslovenos en la Argentina

Empresa internacional con pronto inicio de actividades en la
República de Eslovenia selecciona socios comerciales con

contactos profesionales, comerciales o personales
en Eslovenia y la Argentina.

Solicite información adicional a: poslovpartner@yahoo.com.ar

V vnoviËni obrav-
navi zakona o vinu, ki
ga je dræavni zbor
sprejel 20. decembra,
dræavni svet pa je
nanj 23. decembra iz-
glasoval veto, je veËi-
na poslanskih skupin
veto svetnikov podpr-
la. VeËinoma se strin-
jajo, da delitev Slove-
nije na dve vinorodni
deæeli ni dobra. Poslanci bodo tako predvidoma veto
dræavnega sveta podprli.

Veto na zakon o vinu je dræavni svet izglasoval, ker je
priπlo med sprejemanjem zakona do spremembe πtevila
vinorodnih deæel. V prvotnem predlogu zakona so bile
predlagane tri vinorodne deæele (Primorska, Podravje in
Posavje), kar so svetniki podprli, vendar je odbor DZ za
kmetijstvo predlog zakona v postopku sprejemanja spreme-
nil in obveljalo je doloËilo o dveh vinorodnih deæelah,
Primorski in Vzhodni Sloveniji. Takπni delitvi svetniki
nasprotujejo, zato je predstavnik dræavnega sveta Marjan
MauËec poslance pozval, da veto podprejo.

Vlada je pripravila zakon o vinu, ki je predvideval tri
vinorodne deæele, delitev na dve vinorodni deæeli je
obveljala na podlagi dopolnila odbora DZ za kmetijstvo, je
poslancem pojasnila ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo
in prehrano Marija LukaËiË. Pojasnila je, da ministrstvo
izvaja anketo, v kateri spraπuje vinogradnike z obmoËja
Posavja, ali æelijo dve ali tri vinorodne deæele. ,,Dejstvo je,
da delni rezultati ankete kaæejo v prid trem vinorodnim
deæelam. OdloËitev potrditve zakona ali potrditve odloæil-
nega veta prepuπËam vam,” je povedala.

Prevalje, Ribnica, Rogaπka
Slatina, Ruπe, ©empeter pri
Gorici, ©entjur, Trebnje,
Æelezniki in Æiri.

V praksi se ni niË spre-
menilo, gre le za Ëastno
odliko.

Dve vinorodni deæeli
sta premalo

Razstava o osamosvajanju
Slovenije

Gornjesavski muzej je v sodelovanju z obmoËnim
zdruæenjem veteranov vojne za Slovenijo Radovljica -
Jesenice v Kosovi graπËini na Jesenicah odprl razstavo
Uporniki z razlogom in vojna za Slovenijo.

Razstavo, ki prikazuje osamosvojitvene procese in
vojno v letih 1990 oziroma 1991, je pripravil Center za
vojaπko zgodovinsko dejavnost Slovenske vojske. Za gosto-
vanje na Jesenicah pa jo je z dodatnim materialom
dopolnilo obmoËno zdruæenje veteranov vojne za Sloveni-
jo.

Razstava, ki se je predstavila æe v veË slovenskih krajih,
prikazuje dokumente o tajnih pripravah na vojaπko zavaro-
vanje slovenske osamosvojitve in nastanek ter delovanje
Manevrske strukture narodne zaπËite. Hkrati je razstava na
Jesenicah, kjer bo gostovala do 2. februarja, dopolnjena s
predstavitvenim gradivom o vojni za Slovenijo, od katere
letos mineva 15 let. Razstava bo tako obiskovalce popelja-
la v Ëas osamosvajanja Slovenije in med dogodke, ki so se
tedaj odvijali na Gorenjskem in na obmoËju celotne
dræave.

Razstavo bo odprl jeseniπki æupan Boris Bregant,
predstavil pa jo bo njen avtor, nadporoËnik Albin MikuliË,
ki je tudi avtor knjige o Manevrski strukturi narodne zaπËite
z istoimenskim naslovom Uporniki brez razloga. V kultur-
nem programu bo sodeloval veteranski pevski zbor obmoË-
nega zdruæenja veteranov vojne za Slovenijo Radovljica -
Jesenice.

V galeriji Equrna v Lju-
bljani bosta tokrat razstavl-
jali dve umetnici - sloven-
ska avtorica Barbara Kaste-
lec se bo predstavila z raz-
stavo slik, naslovljeno Slad-
ko æivljenje, umetnica iz
Buenos Airesa Amalia Pe-
rez Molek pa bo pod
naslovom Moje mesto raz-
stavila grafike.

Amalia Perez Molek se
je rodila leta 1948 v Buenos
Airesu. Leta 1972 je diplo-
mirala na Viπji πoli za lepe
umetnosti v Buenos Airesu

ter v letih 1983-1987
obiskovala slikarsko in gra-
fiËno specialko na ljubljan-
ski Akademiji za likovno
umetnost. Æivi v Argentini,
doslej je samostojno razs-
tavljala v domovini, pa tudi
v NemËiji, na Danskem, v
©paniji in na Japonskem.
Slovencem se je predstavila
leta 1986 v galeriji Labirint
in leta 1992 v ljubljanski
Mestni galeriji, razstavljala
je tudi v Zagrebu.

Njene grafike izhajajo
iz fotografij, ki jih je sama
posnela.

Podobe, ki jih je nato
estetsko predelala, preko
zgoπËene risbe gravure
govorijo o njenem mestu -
Buenos Airesu, po katerem
se vsak dan giba, poveæe
pa jih s podobo prazgodo-
vinskega Ëloveka.

Razstava argentinske umetnice

ZaËel je veljati vladni
sklep o podelitvi statusa mes-
ta 16 naseljem v Sloveniji.

Status mesta imajo tako
po novem Cerknica, Dravo-
grad, Grosuplje, Logatec,
Medvode, Mengeπ, Meæica,

©estnajst naselij s statusom mesta


